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PREDSJEDNIK SKUPtTINE

gospodin Ranko Krivokapie

Obavjegtavam Vas da ee na osnovu Elana 187 Poslovnika Skupitine, pitanje
predsjedniku Vlade, na desetoj — posebnoj sjednici prvog redovnog
(proljeenjeg) zasijedanja u 2015.godini, zakazanoj za 22. jul 2015. godine,
postaviti ovlakeni predstavnik Kluba poslanika Albanskih partija (FORCA,
AA), HGI i LPCG, poslanica Ljerka Dragieevie.
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Albanskih partija (FORCA, AA), HGI i LPCG
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Na osnovu elana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore predsjedniku
Vlade, gospodinu Milu Dukanovieu, postavljam sljedge

POSLANIe KO PITANJE:

Znate Ii gospodine Predsjedniee Vlade da se sprovodi tiha aui
agresivna asimilacija Crne Gore?

Obrazloienje:

Ja osobno a i moja partija Hrvatska gradanska inicijativa smo, sigurni
budite i Vi i svi gradani Cite Gore, za napredak i prosperitet na ge dr2ave
te nas zato i veoma pogada ova dosta agesivna i vema vjegto
zakamuflirana asimilacija.
Naime, radi se' o veoma smigljenom planu promjene svih mogueih
toponima u na goj maloj aui preljepoj Crnoj Gori.
Ne mogui reei da o ovome prieam u ovom visokom Domu prvi puta. Vea
sam postavljala takva iii sliena pitanja ministrima (saobrgaja i
pomorstva, turizma i odreivog razvoja, kulture) i uvijek je bio odgovor da
nije njihovo podrueje. Sada sam se odlueila Vama postaviti ovo pitanje i
nadam se pravom i potpunom odgovoru koji kako interesira mene, tako,
vjerujte i sve dobronamjerne gradane.
Takoder me na ovo pitanje ponukala i najnovija tabla, a koja Vam je u
prilogu, postavljena na kamenoj gkolijeri na ulazu u gradsku luku Budva.
0 tome kako i zagto je gradska luka Budve sa svim vrijednostima gradske
luke kao to su izmedu ostalog i komunalni vezovi, postala tzv. marina,
postavila sam pitanje gospodinu ministru Gvozdenovieu, a Vama dajem
samo na znanje.
Primjer Budve nije usamljen, au i je drastiean.
Naga luka se zove od vajkada Pizana. Inge, ona je projektirana od g.
Nikole Pizana te je tako i dobila ime.



Koncesijama i zakupima do§la je u ruke kapitala, koji, ako je taeno to se
po kuloarima prioa, nimalo nije naivan.

Vie nije Pizana nego Doklea, aui i to se da srediti, au i nikako se ne da
srediti to da, kao to imate na tabli, nigdje nema imena gdje se to nalazi.
Nema ni pomena od Budve, kao to nema ni pomena od Tivta na tablama
Porto Monenegra, te Herceg Novog kada je Lastavica u pitanju. Cak se i
Lastavica ne pominje samo Mamula, a to je narodno ime samo za
fortecu na otoku.
0 tome da se nigdje ne nade ni ime Cme Gore, to je nedopustivo. I tako
nema imena gradova, a borne ni drlave nigdje pomenute na ni jednom
vidnom i javnom mjestu. Mislim da je to ne samo nedopustivo, yea i
apsurdno jer toponimi su naueno povijesna kategorija, a ne moneta za
raskusurivanje.
Tako oe nam se zatrijeti ime na svjetskim kartama a dobiti aemo tko zna
kak-va imena.
Ne mogu reel da takvih poku gaja nije i prije bib. Sedamdesetih godina
prolog stoljeaa poku gala je neka „elita" koja je pokupovala zemlju i
izgradila vikendice u Peraziea dolu, promjeniti mu ime u „Beogradski
do", au i onda je to odmah sasjeeeno u korijenu.
Mislim da se mora voditi raeuna i kod sklapanja ugovora te izrieito treba
naglasiti da se toponimi ne mjenjaju.
A kako sam i u jednom mojem ranijem pitanju ministrima rekla,
ponavljam i sada.-Ovi u-Budvi sramote ime Duklje, jer da je toliko vole
ne bi po petnaest puta mjenjali ime firme da ne plaaaju porez, yea bi
pokovali driavu gdje su do gli i gdje su objeruake primljeni, a ne je sa
svake strane nagrduju.

Odgovor mourn i u pisanoj formi.

Prilog:
lx fotokopija fotografije sa tablom

Poslanic
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SKUnTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIt, predsjednik

Patovani predsjednite Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 dana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu dostavljam
pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premijerskog sata odrianog

22. jula 2015. godine.

S pogtovanjem,



6. Ljerka DragiEevie, HGI

POSLANIeK0 PITANJE

Znate Ii gospodine Predsjednit'e Vlade da se sprovodi tiha all agresivna
asimilacija Crne Gore?

Obrazloienje

Ja osobno, a i nnoja partija Hrvatska gradanska inicijativa smo, sigurni
budite i Vii svi gradani Crne Gore, za napredak i prosperitet na§e driave
ten as zato i veonna pogada ova dosta agresivna i veoma vjegto
zakomuflirana asimilacija.

Naime, radi se o veoma smi g ljenom planu promjene svih mogudh
toponima u na goj maloj all prelijepoj Crnoj Gori.

Ne mogu red da o ovome pri&m u ovom visokom Domu prvi puta.
sam postavljala takva ill sliEna pitanja ministrinna (saobra6aja i
pomorstva, turizma i odriivog razvoja, culture) i uvijek je bio odgovor
da nije njihovo podrude. Sada sam se odluala Vama postaviti ovo
pitanje i nadam se pravonn i potpunom odgovoru koji kako interesira
mene, tako, vjerujte i sve dobronamjerne gradane.

Takode me na ovo pitanje ponukala i najnovija table, a koja Vann je u
prilogu, postavljena na kamenoj g kolijeri na ulazu u gradsku luku Budva.
0 tome kako i za gto je gradska luka Budve sa svim vrijednostima
gradske luke kao to su izmedu ostalog i konnunalni vezovi, postal tzv.



Marina, postavila am pitanje gospodinu ministru GvozdenoviCu, a Vama
dajem samo na znanje.

Primjer Budve nije usamljen, au i je drastie'an.

Na ga luka se zove od vajkada Pizana. InaC'e, ona je projektirana od g.
Nikole Pizana te je tako i dobila ime.

Koncesijama i zakupima dog la je u ruke kapitala, koji ako je tabo to se
po kuloarima pria, nimalo nije naivan.

Vi ge nije Pizana nego Doklea, all i to se da srediti, au i nikako se ne da
srediti to da, kao gto imate na table, nigdje nema imena gdje se to
nalazi. Neman i pomena od Budve, kao to nema ni pomena od Tivta na
tablama Porto Montenegra, te Herceg Novog kada je Lastavica u
pitanju. eak se i Lastavica ne pominje samo Mamula, a to je narodno
ime samo za fortecu na otoku.

0 tome da se nigdje ne nade ni ime Crne Gore, to je nedopustivo. I tako
nema imena gradova, a borne ni dr2ave nigdje pomenute na ni jednom
vidnom i javnom mjestu. Mislim da je to ne samo nedopustivo, ved i
apsurdno jer toponinni su nau6no povijesna kategorija, a ne moneta za
raskusurivanje.

Tako de nam se zatrijeti ime na svjetskim kartama, a dobiti demo ko zna
kakva imena.



Ne mogu red da takvih pokiAaja nije i prije bib. Sedamdesetih godina
prolog stoljka poku gala je neka "elita" koja je pokupovala zemlju i
izgradila vikendice u Perazida dolu, promjeniti mu ime u "Beogradski
do", all onda je to odmah sasjeeeno u korijenu.

Mislim da se mora voditi ratuna i kod sklapanja ugovora te izridto treba
naglasiti da se toponimi ne mijenjaju.

A kako sam i u jednom mojem ranijem pitanju ministrima rekla,
ponavljam i sada. Ovi u Budvi sramote ime Duklje, jer da je toliko vole
ne bi po petnaest puta mijenjali ime firmed a ne plataju porez, vee bi
pogtovali driavu gdje su do g !' i gdje su objeruet ke primljeni, a ne je sa
svake strane nagrcluju.

Odgovor mourn i u pisanoj fornni.



ODGOVOR

Po gtovana poslanice Dragidevid

Veoma cijenim Va ge kontinuirano ukazivanje na potrebu snaitenja
svijesti o ambijentalnim, turistaim, kulturnim i drugim vrijednostima
na g ih gradova i driave Crne Gore.

Vjerujem da i to doprinosi edukaciji gradana da vie vode rguna o
o6uvanju i unapredenju ukupnog 2ivotnog prostora. Bez toga ne moie
biti odrlivog razvoja, niti pretpo'stavki za prosperitetniju buduenost.
Svoj odnos prema ovim vainim temama Vlada pokazuje i kljudvnim
razvojnim strategijama u'dije sadriaje je utkana posebna odgovornost
prema prostoru, iivotnoj sredini i raznovrsnoj ba gtini s kojom se
moiemo ponositi. Naravno, pravo pitanje je koliko uspjegno
implementiramo sopstvene politike i propise koje donosimo. Jedno je
sigurno. Na ge bogate potencijale moramo koristiti sa svije gdu da
bududm generacijama ostavimo upotrebljive resurse koji de sluiiti
dugoranom napretku Crne Gore. Jednako tako, cilj nam je da
uskladimo ekonomske i razvojne potrebe sa obavezom da oeuvamo
brojna istorijska i civilizacijska dostignuda, kako materijalna tako i
nematerijalna. I da u na goj prirodnoj i kulturnoj ba gtini vidimo
neiscrpnu mogudnost za afirmaciju Crne Gore i njenih vrijednosti.

Odigledno je da se mnoge domade i inostrane kompanije, u cilju bolje
prepoznatijivosti na na gem traigtu, upotrebom raznih toponima
simbolies ki vezuju za Crnu Goru. To, svakako, samo po sebi nije gtetno



po dr2avu. Mislim na kompaniju koja, poput brojnih drugih privrednih
subjekata, podsje6a na prvu crnogorsku driavu, Duklju. Mokla joS"
upeef atIjivije i Porto Montenegro - jedna od najuspje'g nijih investicija - u
svom imenu prepoznaje Crnu Goru, a kroz svoj zvanithi logo i grb
driave. Smatram da taj trend treba posmatrati kao namjeru kompanija
da i na taj na6in iskaiu pripadnost ovom prostoru. I da kroz svoje
poslovne vizije prezentiraju i sredinu u kojoj ostvaruju zavidne
investicije. Naravno, nikakvo sakrivanje iza driavnih simbola i
znamenitosti nikoga ne moie osloboditi poreskih i drugih obaveza
prema driavi. To je ve6 pitanje kompetentnosti i profesionalne
odgovornosti nadleinih driavnih organa. Apsolutno sam saglasan s
Vama, i potrudi6u se na duinosti koju obavljam da dr2av,a u tom cilju
ubrzano unapreduje kapacitete i uspostavlja potreban autoritet i
efikasnost.

Uzimajud u obzir istorijska iskustva, saglasi6u se s Vanna i da moramo
posebno biti oprezni kada su u pitanju mogae tendencije mijenjanja
samog identiteta Crne Gore. Stoga je na ga zajedniNa obaveza da
identitet driave utemeljimo snaino, da vie nikada, od bib o koga, ne
bude ugroit en. I ovo je prilika da ponovimo da neeemo dozvoliti
zloupotrebu nasljeda i na g ih znamenja, i da je dalje snaienje identiteta
Crne Gore u fokusu rada nadleinih driavnih organa.

Vlada Crne Gore je donijela dtav set zakona i ratifikovala niz
nnedunarodnih konvencija kojima se cjelovito gtite vrijednosti driave.
Naveku kao rjeelt primjer odgovornosti prema ovoj problematici i
einjenicu da su u Krivibom zakoniku Crne Gore uvr gteni danovi koji
podrazumijevaju krivia'nu odgovornost lica koje ofteti, un gti iii udni



neupotrebljivim kulturno dobro. I Zakonom o driavnim simbolima jasno
se defini ge upotreba simbola, kao i kaznene odredbe za sve one koji
mogudom zloupotrebom "naru gavaju javni moral, ugled i dostojanstvo
Crne Gore".

Cijenedi Va g u dobru namjeru da za gtitimo prostor i nasljede kome
pripadamo i kroz brigu o toponimima lokaliteta gdje se realizuju
strategke investicije, uvjeravam Vas da se i do sada vodilo rat'una prije
svega o za gtiti crnogorskih driavnih interesa, to demo posvedeno
nastaviti i prilikom sklapanja novih ugovora s partnerima. Kako sam ved
kazao, pojadavamo fokus na monitoring izvr gavanja ugovornih obaveza i
na osposobljavanje kapaciteta Driave da bude na potrebnom nivou
odgovornosti.

2elim da istaknem da veoma po gtujem zalaganje Hrvatske graclanske
inicijative i Va g poslaniaki angaiman na planu oduvanja driavnog
identiteta Crne Gore i njenog razvoja. Zato Vas uvjeravam da demo s
posebnim senzibilitetom pratiti i pitanja o kojima govorite, to
podrazumijeva dodatnu odgovornost svih — i gradana, i lokalnih uprava
i driavnih organa.

Siguran sam da ime na ge Driave ni gta vie ne moie zatrijeti. Naprotiv,
vjerujem da de tekovine 21. maja 2006. sve vie dobijati na znadaju i
skorim d'Ianstvom Crne Gore u NATO, a zatim i u EU.

Zahvaljujem na paienji!
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